
 Protokół nr 4/IV/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 24 stycznia 2007r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia –   9.00
Godzina zakończenia - 13.25

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 
1)

Radni nieobecni na sesji Rady Miejskiej:
1. Irena Caryk
 
Burmistrz Miasta – zaproponował  wprowadzenie do porządku obrad sesji  w pkt.  'g'  projekt  uchwały  w 
sprawie zmiany uchwały Nr 417/L/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej 381 oraz w pkt. 'h'  projekt 
uchwały  w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów 
publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań  
gminy, sposobu  ich rozdzielania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – zaproponował w prowadzenie do porządku obrad sesji 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyborów składów osobowych komisji stałych 
Rady Miejskiej spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła porządek obrad sesji.

Porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

 22 grudnia 2006r. do dnia 17 stycznia 2007r. 
4. Uchwalenie budżetu miasta na 2007r. :

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,
b) dyskusja,
c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2007; 

  przerwa 10min
5. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta 
b) zmieniająca uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz 
    wkładu pieniężnego 
c) w sprawie uchylenia uchwały nr 83/XI/03 w sprawie ustalenia opłat administracyjnych 
d) w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
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    Gminy Miejskiej Nowa Ruda 
e) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie obwodnicy 
     Nowej Rudy na odcinku ul. Młyńskiej w Nowej Rudzie 
f) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
    znajdującego się pomiędzy ul. Spacerową i ul. Kłodzką w Nowej Rudzie
g) w sprawie zmiany uchwały Nr 417/L/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
    zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej 381.
h) w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów  
    publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań  
    gminy, sposobu  ich rozdzielania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.
i) zmieniająca uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyborów składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej 
   spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.
j) w sprawie przyjęcia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2007. 
k) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2007r. 
przerwa 10 min
6. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
7. Interpelacje radnych.
8. Zapytania radnych. 
9. Sprawy różne.
 10. Zakończenie obrad.

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z III sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z III sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” 
przyjęła protokół z III sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan wraz z Burmistrzem Miasta Tomaszem Kilińskim 
uhonorowali Pana Kamila Kosałę za działalność sportową a także laureatów plebiscytu Gazety 
Noworudzkiej na najpopularniejszego sportowca Nowej Rudy  w roku 2006:  Pana  Patryka Rosiak, Pana 
Dominika Oborskiego    oraz Pana Mirosława Lamorskiego. 

Radny Tadeusz Daszkiewicz – krótko przedstawił wyróżnionych sportowców.

Ad. 3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od 
dnia  22 grudnia 2006r. do dnia 17 stycznia 2007r.  (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny Henryk Zimoch - pytanie w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym i ochrony środowiska 
pkt. 4 odnośnie rejestracji 5 psów. Ile mamy na dzień dzisiejszy zarejestrowanych psów ?

Burmistrz Miasta – w tej chwili  nie jesteśmy wstanie odpowiedzieć ile jest zarejestrowanych psów a w 
sprawozdaniu określony jest jedynie wzrost. 

Radny Piotr Wróbel -  co dzieje się ze środkami, które wpływają do budżetu miasta z tyt. opłaty podatków za 
psy.  Głównie  mieszkańcom chodzi  o  to,  że  w mieście  nie  ma wskazanego terenu,  na  którym mogliby 
zakopać swojego psa gdy ten zakończy  swój żywot.   Czy ze środków, które wpływają do miasta jako 
podatek od posiadania psa nie można opłacać jakiegoś terenu gdzie właściciele mogliby  zakopać zwierzę po 
jego śmierci. Problem dotyczy szerokiej grupy mieszkańców gminy miejskiej Nowa Ruda.

Radny Arkadiusz Michalski -  pytanie w zakresie wykonywania budżetu  pkt. 3, 4 i 6. Chodzi o montaż 
systemu monitoringu w SP nr 2 czy takiej potrzeby nie ma również w innych szkołach.
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Pan Jan Szeląg – zmiana została dokonana pod koniec grudnia i chodziło o dokończenie systemu. Środki 
pochodzą z oszczędności w SP nr 2.  

Radny Krzysztof Richter – pytanie w zakresie infrastruktury społecznej pkt.3 ppkt.'a', kto wygrał w 2006r. 
konkurs na realizację zadań publicznych z zakresu pomocy społecznej, jaka była kwota dofinansowania oraz 
ilu mieszkańców Nowej Rudy korzysta z jadłodajni.

Pan  Leszek  Wójcik  –  w  2006r.  konkurs  wygrała  równie  Caritas  Diecezji  Świdnickiej  a  kwota 
dofinansowania wynosiła 40tys. W jadłodajni żywi się ok. 250 osób.

Pan Krzysztof Richter -  czy kw. 40tys. jest przeznaczona tylko na posiłki? 

Pan Leszek Wójcik –  na organizację tego zadania czyli na dożywianie. 

Pan Krzysztof Richter -  budynek gdzie mieści się jadłodajnia jest budynkiem w 100% wspólnoty, kto płaci 
za wynajem lokalu.

Burmistrz Miasta -  lokal jest użyczony Caritasowi  na podstawie umowy użyczenia.

„Wobec  braku dalszych  głosów Przewodniczący  Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie   sprawozdanie 
Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia  22 grudnia 2006r. do 
dnia 17 stycznia 2007r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”, przy 1 „wstrzymujących się od głosowania” przyjęła:

sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz pracy w okresie międzysesyjnym od dnia  22  
grudnia 2006r. do dnia 17 stycznia 2007r.

Ad.4. Uchwalenie budżetu miasta na 2007r. :

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Pan Jan Szeląg -  odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza  Miasta  projekcie  uchwały  budżetowej  na  rok  2007  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia 
komunalnego – zał. nr 3

b) dyskusja,

Radny Piotr  Wróbel  – Komisja Gospodarcza na swoich trzech posiedzeniach starała się przeanalizować 
projekt  budżetu,  pojawiały  się  różnego  rodzaju  problemy,  sugestie,  m.in.  by  w  2007r.  wspólnie 
przeanalizować dział dot. oświaty, gdzie w 2007r. nie ma przewidzianych inwestycji. Odnośnie gospodarki 
mieszkaniowej  należy  ponownie  przeanalizować  stawkę  dotacji  przedmiotowej,  likwidacja  azbestu  i 
urynkowienie  cen.   Jednocześnie  należy  dodać,  że  cieszy  wzrost  dochodów  gminy,  cieszą  również 
realizowane inwestycje.  Na koniec  apeluje  do dyrektorów i  kierowników jednostek budżetowych by do 
końca października 2007r. na ręce Burmistrza jak również Komisji  Gospodarczej  trafiały propozycje do 
budżetu na rok 2008 byśmy się pewnymi problemami zajmowali w miarę szybko.  Reasumując Komisja 
Gospodarcza wydała pozytywną opinię z jednym zaznaczeniem by w trakcie roku Burmistrz postarał się 
wygospodarować z GFOŚiGW kw. 100tys. zł na utylizację azbestu. 

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt 
budżetu  oraz  wycofała  swój  wniosek  o  uwzględnienie  w  projekcie  budżetu  środkowy  na  utworzenie 
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dodatkowego etatu w Straży Miejskiej.  Komisja dokładnie przeanalizuje pracę Straży Miejskiej jej potrzeby 
i wtedy ewentualnie wystąpi z takim wnioskiem.

Radny Tomasz Kuczaj  -  Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt  budżetu jednak 
również chciałaby prosić by w ciągu roku znaleźć i wyodrębnić kw. 15tys. na sport dzieci i młodzieży objęty 
ramami  Szkolnego  Związku  Sportowego  a  w  przyszłości  wyodrębnienie  środków  na  powstanie  etatu 
instruktora nauki pływania na basenie z przeznaczeniem dla dzieci i młodzieży szkolnej. 
Radny  Bogusław  Frącek  –  Komisja  Zdrowia  i  Ekologii  zaopiniowała  projekt  budżetu  pozytywnie  ale 
odniosła się do dotacji dla wyższej szkoły. W pierwszym projekcie budżetu było na ten cel przewidziane 
100tys.  a  w ostatecznej  wersji  znalazła się  kwota  200tys.  Niedobrze się  stało,  że  te  środki  pochodzą z 
inwestycji pn. termomodernizacja szkół. 

Radna Halina Gajcy – Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu ale również odniosła 
się do dotacji dla wyższej szkoły. Komisja wierzy, że taka dotacja była jednorazowa,  i że  taka sytuacja 
więcej się nie powtórzy a szkoła w przyszłości poradzi sobie sama. 

Burmistrz Miasta -  chciałby się odnieść do wypowiedzi przewodniczących poszczególnych komisji stałych 
rady. Odnośnie dodatkowego etatu w Straży Miejskiej oraz monitoringu to zazwyczaj co miesiąc następują 
zmiany w budżecie i w związku z taką inicjatywą będziemy w stanie takie środki wygospodarować, choć nie 
potrafi  powiedzieć, w którym to będzie miesiącu. Należy jednak to dokładnie przeanalizować czy iść w 
kierunku zwiększania etatów w SM czy lepiej będzie rozszerzyć zasięg monitoringu.  Co do uwag Komisji 
Spraw Społecznych odnośnie stworzenia etatu  bądź innego rozwiązania problemu instruktora. Daliśmy taką 
możliwość dzieciom i ten problem należy rozwiązać. Komisja Zdrowia i Ekologi zwróciła uwagę na problem 
termomodernizacji szkół takie projekty mogą zostać zrealizowane w późniejszym czasie z różnego rodzaju 
środków z UE. Jeśli chodzi o wygospodarowanie środków z GFOŚiGW to jak już wcześniej wypowiadał się 
na posiedzeniu komisji nie jest to możliwe gdyż budżet Gminnego Funduszu jest ograniczony. 

Radny Henryk Zimoch – bardzo prosi by w przyszłości projekt budżetu był dostarczany radnym w formacie 
A-4.

posiedzenie opuścili radny Andrzej Cyman i radny Arkadiusz Michalski

Radny Michał Prokopczak – z jakich środków będą realizowane podwyżki dla nauczycieli.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – podwyżka jeszcze nie jest dokładnie ustalona  a jeśli 
będzie to będzie zwiększona dotacja dla samorządów.
 
Burmistrz Miasta – na ten moment nie jesteśmy w stanie powiedzieć czy tak owe będą i w jakiej wysokości. 

Radny Henryk Zimoch -  prosi o wypowiedź przedstawiciela Polsko Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i 
Sportu „Collegium Glacense” odnośnie dofinansowania szkoły kw. 200tys. 

Pan Rafał Wielichowski - „ ja myślę, że w tym roku będzie to jedyna dotacja i mam nadzieję, że nie będzie 
potrzebować więcej  wsparcia.  Te środki  tak naprawdę miały spłynąć dwa lata  temu przy uruchomianiu 
uczelni  a taka dotacja nie nastąpiła. Umożliwią one nam pozyskanie pieniędzy ze źródeł zewnętrznych, 
czekamy również  na  dotację  z  Ministerstwa  Szkolnictwa  Wyższego dla  studentów dziennych i  to  nam 
rozwiązuje cały mechanizm finansowy”. 

c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2007;     

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2007
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  21/IV/07

w sprawie budżetu miasta Nowa Ruda na rok 2007.”

przerwa
po przerwie 
na posiedzenie powrócili rany Andrzej Cyman i radny Arkadiusz Michalski

Ad. 5. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda na rok 2007

Pan Jan Szeląg  - przedstawił projekt uchwały zgodnie z załącznikiem do protokołu.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda na rok 2007.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  22/IV/07

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta Nowa Ruda na rok 2007

b) zmieniająca uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego

Pani Marzena Wolińska – ten projekt jest kolejną zmianą do  uchwały w sprawie wniesienia aportu do spółki 
ARR „Agroreg”  w ramach  realizacji  NPP.  Dzisiejsza  zmiana  dot.  dwóch  kwestii:  1)  została  określona 
końcowa kwota wydatków jakie będą poczynione na rzecz NPP. 2) wniesienie aportem wkładu rzeczowego 
w postaci  nieruchomości  (były plac drzewny)w wyniku ponownej  wyceny uległa zmianie wartości  tych 
nieruchomości. 

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza wydał pozytywną opinię nt. projektu uchwały.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 180/XXIII/04  w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19  głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  23/IV/07

zmieniającą uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.”
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c) w sprawie uchylenia  uchwały Nr 83/XI/03 w sprawie ustalenia opłat administracyjnych

Pani Małgorzata Matusz – przedmiotowy projekt uchwały ma charakter porządkujący z uwagi na zmianę 
przepisów. Z dniem 1 stycznia nastąpiła zmiana ustawy o opłacie skarbowej. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie uchylenia  uchwały Nr 83/XI/03 w sprawie ustalenia opłat administracyjnych

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 24 /IV/07

w sprawie uchylenia  uchwały Nr 83/XI/03 w sprawie ustalenia opłat administracyjnych.”

d)  w  sprawie  uchwalenia  Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego Gminy  
Miejskiej Nowa Ruda

Burmistrz  Miasta  –  poprosił  Krzysztofa  Budzynę   o  przedstawienie  podstaw  prawnych  związanych  z 
planowaniem przestrzennym. 

Pan Krzysztof Budzyna – burmistrz wykonując  zapis art.  32 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym  przeprowadził  w  2005r.  analizę  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Miejskiej  Nowa  Ruda.  W  wyniku  przeprowadzonej  analizy 
przedstawiony  został  projekt  uchwały,  który  22  czerwca  został  zatwierdzony  przez  Radę  Miejską 
określający, że uznaje się częściowa nieaktualność zapisów studium obowiązującym w 2005r. W dalszej 
kolejności Rada Miejska przyjęła uchwałę o przystąpieniu  do sporządzania aktualizacji zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda. Podstawowym 
aktem prawnym jest ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym  art.9.  Studium opracowuje się na cały 
obszar administracyjny gminy i nie jest to akt prawa miejscowego. Procedura aktualizacji – zmiany studium: 
ogłoszenie w prasie oraz przez ogłoszenia miejscowe informacji  o podjęciu uchwały oraz o możliwości 
wnoszenia  wniosków,   zawiadamianie  stron  i  urzędów,  przystąpienie  do  tworzenia  projektu  studium, 
ogłoszenie  o  wyłożeniu  studium do publicznego wglądu wraz  z  podaniem terminu o  wnoszeniu  uwag, 
wyznaczenie terminu dyskusji publicznej, rozpatrywanie uwag.

Pan Marek Wiland -   studium składa się z: tekstu, części graficznej zawierającej:
1) rysunek pt: „Uwarunkowania rozwoju przestrzennego” w skali 1:10 000, 
2) rysunek pt: „Kierunki rozwoju przestrzennego” w skali 1:10 000, 
oraz  rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag, dotyczących projektu Studium,  
Głównym założeniem prac przy projekcie Studium, stanowiącym zmianę obowiązującego dokumentu, było 
dostosowanie  dotychczasowej  sytuacji  planistycznej  miasta  do wymogów nowej  ustawy o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym. Nowe przepisy unieważniły niektóre obowiązujące miejscowe plany, a 
ponadto  zobligowały  Radę  Miejską  do  badania  zgodności  planów miejscowych z  ustaleniami  Studium. 
Wymóg  ten,  powoduje  w  chwili  obecnej,  wstrzymanie  prac  nad  sporządzaniem  niektórych  nowych 
projektów planów miejscowych aż do czasu uchwalenia Studium. Zasadniczą część studium to część 'C' 
„Kierunki  rozwoju  przestrzennego”  a  w niej:  kierunki  zmian  w strukturze  przestrzennej  gminy  oraz  w 
przeznaczeniu  terenów,  kierunki  i  zasady zagospodarowania  oraz  użytkowania  terenów,  zasady ochrony 
środowiska i  jego zasobów przyrody i krajobrazu kulturowego, zasady ochrony dziedzictwa i krajobrazu 
kulturowego,  kierunki  rozwoju  systemów  komunikacji,  kierunki  rozwoju  infrastruktury  technicznej  itd. 
Przeprowadzono analizy i wprowadzono szereg zmian dotyczących układu funkcjonalno-przestrzennego, w 
tym przede wszystkim układu komunikacyjnego, tak wewnętrznego, jak i zewnętrznego (w szczególności 
proponowane  obejścia  terenów intensywnego zagospodarowania  miejskiego  Drogosławia,  Nowej  Rudy–
Centrum oraz Słupca na trasie drogi wojewódzkiej nr 381) Ustalono pełną adaptację istniejących terenów 
poprzemysłowych i pokoplanianych, przeznaczając je – zgodnie z procesami restrukturyzacyjnymi - na nowe 
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funkcje  gospodarcze  (część  z  nich  wchodzi  w zasięg  Wałbrzyskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej),  a 
miejscami  także  na  funkcje  sportowo-rekreacyjne.  Wyznaczono  dość  znaczne  tereny,  których 
zagospodarowanie  służyć  będzie  rozwojowi  funkcji  turystycznej  miasta.  Ten  cel  wspierać  winny  także 
wskazane w Studium działania na rzecz ochrony środowiska kulturowego i krajobrazu.

Radny Piotr Wróbel – jakie zapisy należy umieścić w dokumentach planistycznych,  aby nie dopuścić do 
budowy stacji bazowej telefonii komórkowej na ul. Węglowa Wola. Mieszkańcy podpisali się pod apelem by 
nie budować na tej ulicy stacji bazowej telefonii komórkowej. 

Pan Marek Wiland – osobiście jestem przeciwny wprowadzaniem tego typu zakazów. Jedynym narzędziem 
zablokowania takiej inwestycji jest zrobienie planu miejscowego.  

Radny Bogusław Frącek -  jak widzi pan zagospodarowanie  Jawornika  odnośnie zabudowy letniskowej. 

Pan  Marek  Wiland  –  na  terenie  Jawornika  ale  także  w  innych  miejscach  mamy  tereny,  które  są 
niezbudowane   i  przeznaczone  pod  zabudowę.  O  tym  obszarze  miasto  powinno  myśleć  w  odległej 
perspektywie bo najpierw próbujemy zainwestować w innych miejscach. Reasumując częściowo studium 
idzie w tym kierunku.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan -  poprosił o przedstawienie załącznika do studium  dot. 
rozstrzygnięć o sposobie rozpatrywania uwag.

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  w  wyniku  wyłożenia  w  dniu  3  października  2006r.  projektu  Studium 
uwarunkowań  złożono uwagi do przyjętych w nim rozwiązań. Uwagi złożyli:  pp. Elżbieta i Włodzimierz 
Nowosławscy  oraz  Radosław  Nowosławski;  p.  Krzysztof  Kazuń;   p.  Krystyna  Gala;   pp.  Zbigniew  i 
Krystyna Adamkiewicz; pp. Edward, Oskar i Krystyna Mołdoch. Szczegółowo złożone uwagi opisane są w 
zał. nr 4 do studium.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie 
uwag dotyczących studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej 
Nowa  Ruda  wniesionych  przez  pp.  Elżbietę  i  Włodzimierza  Nowosławskich  oraz  Radosława 
Nowosławskiego.

Rada Miejska 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła uwag wniesionych przez pp. Elżbietę i Włodzimierza Nowosławskich oraz Radosława 
Nowosławskiego.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie 
uwag dotyczących studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda wniesionych przez p. Krzysztofa Kazunia.

Rada Miejska 17 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła uwag wniesionych przez  p. Krzysztofa Kazunia.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie 
uwag dotyczących studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda wniesionych przez p. Krystynę Gali.

Rada Miejska 15 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła uwag wniesionych przez p. Krystynę Gali.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie w 
części  uwag  dotyczących  studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda wniesionych przez pp. Zbigniewa i Krystynę Adamkiewicz.

Rada Miejska 17 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła w części uwag wniesionych przez pp. Zbigniewa i Krystynę Adamkiewicz.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie nie uwzględnienie w 
części  uwag  dotyczących  studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda wniesionych przez pp. Edwarda, Oskara i Krystynę Mołdoch.

Rada Miejska 16 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się od głosowania”
nie uwzględniła w części uwag wniesionych przez pp. Edwarda, Oskara i Krystynę Mołdoch.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20  głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  25/IV/07

 w sprawie  uchwalenia Studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda.

przerwa 
po przerwie

posiedzenie opuścił radny Bogusław Frącek

e)w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie obwodnicy Nowej  
Rudy na odcinku ul. Młyńskiej w Nowej Rudzie

Pan Krzysztof Budzyna – przedstawił projekt uchwały zgodnie z załącznikiem do protokołu.  Poprosił  o 
wniesienie poprawki do projektu uchwały w § 12 pkt.4 ppkt. 2 gdzie figuruje zapis  „ścieki deszczowe” a 
powinno być zapisane „ścieki opadowe”. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie poprawkę by w 

§ 12 pkt.4 ppkt. 2 wyraz „ścieki deszczowe” zastępić  zapisem „ścieki opadowe”

Rada Miejska w Nowej Rudzie19 głosami „za” podjęła: 

poprawkę  by w § 12 pkt.4 ppkt. 2 wyraz „ścieki deszczowe” zastąpić zapisem „ścieki opadowe”

na posiedzenie powraca radny Bogusław Fracek
posiedzenie opuszcza radny Arkadiusz Michalski

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  rejonie  obwodnicy  Nowej 
Rudy na odcinku ul. Młyńskiej w Nowej Rudzie

Rada Miejska w Nowej Rudzie19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 26/IV/07
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie obwodnicy Nowej 
Rudy na odcinku ul. Młyńskiej w Nowej Rudzie.”

na posiedzenie powraca radny Arkadiusz Michalski

f)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru znajdującego  
się pomiędzy ul. Spacerową  i ul. Kłodzką w Nowej Rudzie

Radny Krzysztof Budzyna -  przedstawił projekt uchwały zgodnie z załącznikiem do protokołu.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  znajdującego  się 
pomiędzy ul. Spacerową  i ul. Kłodzką w Nowej Rudzie

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 27/IV/07

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru znajdującego się 
pomiędzy ul. Spacerową  i ul. Kłodzką w Nowej Rudzie.”

g)  w sprawie zmiany uchwały Nr 417/L/06 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381
Radny Krzysztof Budzyna -  przedstawił projekt uchwały zgodnie z załącznikiem do protokołu.

Radny Piotr Wróbel -  Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  zmiany  uchwały  Nr  417/L/06  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 28 /IV/07

w sprawie  zmiany uchwały  Nr 417/L/06 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.”

h)  w  sprawie  trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  podmiotom  niezaliczonym  do  sektora  finansów 
publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy,  
sposób ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.

Pani Marzena Walińska -  przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załącznikiem do protokołu.

Radny Piotr Wróbel – mam uwagę do projektu uchwały a dokładnie do sprawozdania  str. 3 – dlaczego nie 
ma wymogu załączenia faktur do rozliczenia dofinansowania.

Pan  Leszek  Wójcik  –  przy  sprawozdaniu  może  wystarczyć  wykaz  faktur.  Faktury  są  do  wglądu  , 
opieczętowane przez Urząd i potwierdzane przez zainteresowana stronę  w kwocie dotacji z poszczególnej 
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faktury. Ta sama faktura nie będzie mogła być przedstawiana dwukrotnie. 

Radny Piotr Wróbel – zgłasza poprawkę by do sprawozdania zostały dołączane kopie faktur a z załącznika 
nr 2 należy wykreślić cały ostatni akapit.

„Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę 
zgłoszona przez radnego Piotra Wróbla – by w § 8 pkt.1 ppkt. 2 dodać zapis „[...] oraz kserokopie faktur 
potwierdzone za zgodność z oryginałem”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym sie 
od głosowania” przyjęła:

poprawkę  zgłoszona przez radnego Piotra Wróbla.

„Wobec  braku  dalszych  głosów  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  poprawkę 
zgłoszona przez radnego Piotra Wróbla - z załącznika nr 2 wykreśla się cały ostatni akapit.

     Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” oraz 2 „wstrzymującym 
się od głosowania” przyjęła:

poprawkę zgłoszona przez radnego Piotra Wróbla.

Radny Piotr Wróbel - Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Brak jest jednak 
jednoznacznej opinii radcy prawnego czy możemy czy też nie możemy przekazać te środki. 

Pani Małgorzata Matusz -  „moja opinia jest jednoznaczna ale brak jest opinii z Ministerstwa Finansów 
gdzie odpisali, że nie są kompetentni do rozpatrywania tej sprawy. Zwróciła się również o opinię do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej  gdzie opinia jest pozytywna. 

Radny Henryk Ziomoch – czy istnieje zagrożenie, że Wojewoda może uchylić tę uchwałę?

Pani Małgorzata Matusz – uchwała jest zgodna z prawem. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów publicznych 
i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposób ich 
rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym sie od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  29/IV/07

w  sprawie  trybu  postępowania  o  udzielenie  dotacji  podmiotom  niezaliczonym  do  sektora  finansów  
publicznych i  niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań 
gminy, sposób ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.”

i) zmieniająca uchwałę Nr 6/II/06  w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.

„Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 
uchwałę Nr 6/II/06 w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej spośród radnych 
oraz ustalenia liczby członków komisji.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  30/IV/07

zmieniającą uchwałę Nr 6/II/06  w sprawie wyboru składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej  
spośród radnych oraz ustalenia liczby członków komisji.”

j) w sprawie  Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2007

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – na podstawie planów pracy stworzonych przez komisje 
stałe rady prezydium stworzyło Plan Pracy Rady na rok 2007.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2007

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  31/IV/07

 w sprawie  Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2007.”

k)  w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2007r.

Radna Halina Gajcy – przedstawiła Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2007r.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20  głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 32/IV/07

 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2007r.”

Ad. 6.Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Ad. 7. Interpelacje.

Radna Regina Wałęsa -  złożyła interpelację z załącznikiem nr 4 do protokołu. 

Radny Michał Prokopczak – odnośnie budowy chodnika na ul. Słupieckiej to było spotkanie w grudniu i jest 
decyzja pozytywna. DZDW ma to ująć w w budżecie na rok 2007. 

Radny Arkadiusz Michalski – czy burmistrz jest w stanie odpowiedzieć coś więcej. 
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Burmistrz Miasta -  jeżeli mówimy o tym spotkaniu to faktycznie był tam przedstawiciel DZDW i o takim 
rozwiązaniu mówił. Konieczne jest oficjalne wystąpienie w tej sprawie do Dyrekcji DZDW  bo okazuje się, 
że Dyrekcja jak by nic nie wie o tym zadaniu tj. o konieczności budowy chodnika. 

Radny Michał Prokopczak – chodnik miał być wykonany przez p. Koleśnika ale decyzja została przez 
Wojewodę uchylona. 

Burmistrz Miasta – DZDW ma prawo odwołać się od takiej decyzji. 

Ad. 8. Zapytania radnych.

Radny Piotr Wróbel – czy mamy już koncepcję  zagospodarowania terenu przy ul. Kłodzkiej (obok kolektury 
Totolotka).

Burmistrz Miasta – jeżeli chodzi o sporządzenia miejscowego planu to nie jest on przewidziany 
przynajmniej w tym roku. Również nie ma koncepcji zagospodarowania tego terenu.
Radna Regina Wałęsa -  zwróciła uwagę, na parking przy ul. Kwiatkowskiego zapada się nawierzchnia z 
kostki brukowej obok studzienki burzowej. W związku z powyższym prosi o informacje jaki jest okres 
gwarancji na wykonane roboty i czy możemy liczyć na usunięcie usterek w ramach gwarancji.  

Burmistrz Miasta - musi to zostać sprawdzone i jeżeli będzie to podstawą do wykonania w ramach gwarancji 
to zostanie to zrobione. 

Radny Janusz Satniocha - strażacy OSP Drogosław zwrócili uwagę na przeszkodę jaka na ich drodze staje 
gdy mają zgłoszenie na ul. Orkana. Przeszkodą staje się most, który jest zbyt nisko usytuowany co 
uniemożliwia dojazd Straży Pożarnej. Jest to bardzo istotna sprawa, którą można częściowo rozwiązać 
poprzez przejazd przez tory ale nie jest to rozwiązanie docelowe. 

Burmistrz Miasta –   problem jest bardzo ważny  i wydział odpowie pisemnie.

Radny Bogusław Frącek - zgłasza, że na ul. Sokola gdzie była prowadzona kanalizacja teraz zapada się 
kostka, czy można to naprawić w ramach gwarancji. Kolejne zgłoszenie dot. rogu ul. Sokola i ul. 
Świdnickiej gdzie wskutek silnych wiatrów została naruszona latarnia.  Czy w skutek silnych wiatrów 
zanotowano jakieś zniszczenia. 

Pani Marzena Wolińska -  mieliśmy kilka powalonych drzew, ale w lesie komunalnym zwłaszcza na Górze 
Św. Anny wiatr poczynił duże szkody. Wstępna wartość szkód to kwota ok. 150tys. 

Ad. 9. Sprawy różne.

Radny Michał Prokopczak – czy istnieje możliwość wsparcia mieszkańców  przy opłacie za wycinkę drzew 
z ich posesji. 

Pani Marzena Wolińska – umowa zawarta na wycinkę drzew dot. tylko gruntów stanowiących własność 
gminy miejskiej Nowa Ruda i nie mamy prawa świadczyć usług na rzecz podmiotów prywatnych. 

Radny Piotr Wróbel -  a jeśli takie drzewo zagraża bezpieczeństwu  przechodniów, a właściciel posesji nie 
ma środków na jego wycinkę to co w takim przypadku?

Pani Marzena Wolińska -  gmina może dokonać wycinki drzewa ale z konieczności ustawy musimy obciążyć 
kosztami właściciela posesji bo tak stanowią przepisy.
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Ad. 10. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął IV 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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